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Dagsorden: 

1. Velkomst og valg af mødeleder 

2. Godkendelse og underskrift af referat fra sidste bestyrelsesmøde 4. marts 2025 

3. Godkendelse af dagsorden 

4. Orientering siden sidste bestyrelsesmøde 

 a. Formand 

 b. Kasserer 

 c. Sekretær 

 d. Webmaster 

 e. Generel orientering 

5. Økonomi siden sidst 

6. Evaluering af følgende foredrag og slægtscafeer siden sidst 

 12/3 Ulrich Alster Klug ”Lægearkiver, dødsattester & sindsygeanstalter” 

 9/4 Michael Dupont ”Straffe- & Politisager” 

 5/5 Erik Kann ”Jeg har kun alm mennesker i min familie” 

 24/3, 24/4 Slægtscafe og 21/3 + 31/3 Rigsarkivet 

7. Gennemgang af efterår 2025 og opstart af planlægning forår 2026 

8. Messen 28/9 samt jubilæumsfest 17/11 2025 

9. Eventuelt 

 

Næste bestyrelsesmøde er mandag den 25. august 2025 

 

Venlig hilsen 

Maja Zenia Christensen 

Formand 
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Referat:  

 

Ad 1. Kurt blev valgt som mødeleder. Afbud fra Niels Erik og Peter. 

Ad 2. Referat godkendt ved underskrift. 

Ad 3. Dagsordenen godkendt. 

Ad 4.  

a.  

Vi har siden sidste bestyrelsesmødet 4. marts fået 3 nye medlemmer og 1 medlem er udmeldt pga 

manglende betaling af kontingent.  

Pr. dd har vi 176 medlemskaber fordelt på 149 personlige og 27 familiemedlemskaber. Underligt 

da vi ved sidste møde havde 175 medlemskaber – 148 personlige og 27 familie. I alt 203 

medlemmer. Maja undersøger det med hovedforeningen.  

 

Vi har 194 følgere på Facebook, stadig fordelt med aldersgruppen 65+ som den største. 68% 

kvinder og 32% mænd. Indenfor de seneste 28 dage er indholdet på vores side blevet vist i alt 570 

gange, så der er i hvert fald nogen, der følger med.  

 

Maja modtog i april referatet fra seneste lokalrådsmøde og har sendt det ud til bestyrelsen 

sammen med dagsordenen. Hun havde ikke selv mulighed for at deltage, men vil prøve at tage 

med næste gang. Der er mange gode input fra andre foreninger og forslag til arrangementer og 

lignende. Det ser ud til, at vi alle arbejder i samme retning.  

 

Maja føler, der bliver mere og mere korrespondance med vores medlemmer, og det er positivt. 

Hun får en del positive meldinger, om det vi laver.  

 

Maja har modtaget en henvendelse fra en pårørende til en afdød slægtsforsker, som ville forhøre 

sig, hvad vedkommende skulle gøre med materialet. Hvis der efter noget tid ikke er nogen i 

familien som er interesseret, foreslog hun at kontakte lokalarkivet eller slægtsforskningsforeningen, 

så vi kan guide videre.  

 

Maja har fået email fra Erik Kann efter hans foredrag d. 5. maj. Han synes vi havde meget 

fordybede og interesserede medlemmer til foredraget.  

 

b. 

Ikke til stede, men Maja har modtaget nyt fra kassereren. Peter har skrevet til hovedforeningen, at 

vi har tilmeldt os kontingentdifferentieringen.  

 

c. 

Ingenting at berette. 
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d. 

Ikke til stede. Ingenting at berette. 

 

e.  

Kurt fortalte om et par punkter fra Lokalforeningsrådets referat: Horsens lokalforening havde 25 års 

jubilæum sidste år. Medlemmerne bidrog med artikler, som endte med at blive til en bog, som kan 

købes for 100 kr. 

Nykøbing Mors lokalforening har meldt sig ind i Danske Seniorer, overskudsforretning, da de giver 

tilskud. 

Flere lokalforeninger har udflugter med medlemmerne. 

Det er en god ide at deltage i lokalrådsudvalget for at erfaringsudveksle. 

 

Ad 5. 

Indtægter: Kontingenter 17.055 kr., Arrangementer 1.670 kr. (deltagerbetaling til Rundvisning i  

Rigsarkivet.) I alt 18.725 kr. Det ser ud til at indtægterne fra 2. tur til Rigsarkivet ikke er bogført 

endnu.  

Udgifter: I alt -11.569,70 kr. Alle foredrag i foråret er bogført, dog er fakturaer fra Rigsarkivet ikke 

modtaget endnu (ca. 7000 kr.)  

Overskud på 7.155 kr. pr. dd.  

Bankbeholdningen er pr dd 51.232,39 kr.  

  

Ad 6 

12/3 Ulrich Alster Klug ”Lægearkiver, dødsattester & sindssygeanstalter”: 

Han gjorde det godt. Det var et langt foredrag på 3 timer. Det var interessant. Ærgerligt han ikke 

nåede at tale så meget om sindssygehospitalerne. 

 

9/4 Michael Dupont ”Straffe- & Politisager”. 

Rigtig spændende foredrag. Han var som altid en fantastisk foredragsholder.   

5/5 Erik Kann ”Jeg har kun almindelige mennesker i min familie”. 

Rigtig godt foredrag. Alle har en historie, og det var inspirerende at få et andet perspektiv på, 

hvordan man kan bruge de mest almindelige arkiver på en ny måde. 

 

Slægtscafé 

24/3: Der var flere end vi plejede at være, og der blev lavet grupper for at hjælpe hinanden.  

24/4 12 personer deltog, så der var næsten ikke nok personer til at hjælpe. Niels Erik, Maja og 

Peter fra bestyrelsen deltog. Emnet var Legacy, Myheritage, IT hjælp og ny i slægtsforskning. 

Medlemmerne havde forberedt sig og vidste, hvad de ønskede hjælp til, og de fik hjælp.  

 

Rundvisning i Rigsarkivet 21/3 og 31/3: Rigtig god og spændende tur. Lidt forskelligt indhold på de 

2 ture. 

 

Ad 7 

Efteråret 2025: 

3. september og 17. september: En af dagene bliver slægtscafé aften og den anden bliver 

foredrag. Ikke besluttet endnu. Foredragsholder ikke fundet endnu. 

22. september: Slægtscafé formiddag aflyses. 

28. september: Slægtsforsknings- og historiemesse 

7. oktober: Foredrag med Michael Dupont ”Plejebørn og Fattigvæsen” 

22. oktober: Slægtscaféaften, emne: Lægdsruller, Dig-Dag. 

28/10: Slægtscafé formiddag, aflyses hvis ikke et par stykker fra bestyrelsen kan deltage. 

11. november: Slægtscafé aften, emne: Gotisk skrift, IT hjælp. 

17. november Slægtscafe formiddag aflyses  
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17. november 15 års Jubilæum om aftenen. 

25. november Foredrag med Ivan Kondrup ”Ejendomshistorie i 1600-1700 tallet på landet” 

Maja arbejder videre med foredrag omkring AI og slægtsforskning i fremtiden. Hun har undersøgt 

DagensAI.dk, SSF.dk og Slægtens historie. 

1. december: Slægtscafe formiddag aflyses, hvis ikke et par stykker i bestyrelsen kan deltage. 

 

1. halvår 2026 

Maja, Mona og Niels Erik booker lokaler til 2026. 

Forslag til foredrag og udflugter i 2026: 

Mette Seidelin: Hvad skete der indenfor hjemmets fire vægge. Kurt tager kontakt til Mette Seidelin. 

Hans Peter Poulsen: Hvordan sporer man vandrende håndværkere? Joan tager kontakt til Hans 

Peter Poulsen.  

Naverne i Slagelse: Mona tager kontakt. 

Arbejdermuseet i København. Kurt undersøger pris.  

Frilandsmuseet 

Fængselsmuseet. 

Rundvisning på Sprogø. Joan undersøger pris og antal. 

 

Ad 8 

Messen: 

Maja har modtaget ja tak til deltagelse fra mange spændende standholdere. Hvilke bliver udsendt 

på senere tidspunkt 

 

Vi skal have fat i TV2 Øst og lokale medier. Der skal være lodtrækning om præmier.  

Skal vi evt. i byen og spørge om nogen vil donere kage/frugt til messen.  

Maja arbejder videre med messen og tager kontakt til bestyrelsesmedlemmer for hjælp. 

 

15 års jubilæum: 

Indbydelsen og hvem der skal inviteres drøfter vi på bestyrelsesmødet den 25. august. 

Scrapbog: Kurt, Maja og Niels Erik finder materiale. 

Pjece:  Spørg medlemmerne, om de vil bidrage med en artikel/historie. 

Linkliste vedr. slægtsforskning udarbejdes.  

Vin og mad drøftes på bestyrelsesmødet d. 25. august. 

 

Ad 9 

Ingenting. 

 

Næste bestyrelsesmøde er mandag den 25. august 2025. 

 

Joan Krag Rasmussen  

10. maj 2025 

 

Maja Zenia Christensen 

 

 

Kurt Birksing Peter B. Thomsen 

Niels Erik Strandholm 

 

 

Hans-Erik Madsen Mona Jensen 

 

Joan Krag Rasmussen 

 

 

  

 


